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مهلت هاي وزارت ارشاد به ش�هرداري براي اجرا و پذيرش 
ش�روط برگزاري نمايشگاه كتاب س�ال آتي در شهرآفتاب 
تمام ش�د، ام�ا از پاس�خ ش�هرداري هنوز خبري نيس�ت. 
بر اساس اين گزارش، سیدعباس صالحي وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي 
در نخستین نشست خبري خود با اشاره به كمبودها و نواقص مجموعه 
شهر آفتاب براي میزباني از نمايش��گاه بین المللي كتاب تهران، يك 
ماه به اين مجموعه و شهرداري تهران مهلت داد تا نسبت به رفع اين 
مشكلات اقدام كنند و تأكید كرد كه در غیر اين صورت »اين وزارتخانه 
تصمیم لازم و مناسب را براي خود درباره مكان جديد نمايشگاه كتاب 
تهران اتخاذ خواهد كرد.« وي گفته بود، »نمايش��گاه كتاب در سال 
اولش در شهر آفتاب، كمبودهايي داشت، اما امسال با گذشت يك سال 
از شروع فعالیت مجموعه نمايشگاهي شهر آفتاب، شاهد بوديم شرايط 
زيرساختي در اين مجموعه مناس��ب نبود كه اين مسئله هم در ايام 
نمايشگاه كتاب به مسئولان شهر آفتاب منتقل شد. اواخر شهريورماه 
جلسه اي را با مسئولان مجموعه شهر آفتاب داشتیم و گفتیم كه اگر 

تا پايان مهرماه، اتفاقات مشخص و مثبتي براي زيرساخت هاي شهر 
آفتاب نیفتد، حتماً وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامي در برگزاري اين 
نمايشگاه در اين مكان تجديدنظر خواهد كرد.« اين سخنان صالحي 
در حالي مطرح ش��د كه نش��ان مي دهد ارش��اد به طور جد خواهان 
پیگیري  محل برگزاري مناس��ب براي نمايشگاه است، اما اين مهلت 
ارشاد هم تاكنون بي نتیجه مانده اس��ت. با توجه به اينكه شهرداري 
قرار بود تا شش سال رايگان ش��هرآفتاب را به ارشاد بدهد، شايد اين 
نكته حائز اهمیت موجب چشم پوشي در سال ابتدايي برگزاري شد، 
اما مشكلات كم كم قد علم كردند و صداي نارضايتي ها بلند شد. ماه 
آبان هم فرصت خوبي براي دو مجموعه برگزار كننده نمايشگاه كتاب 
بود تا زيرس��اخت ها را به دقت ارزيابي كنند و شروط از نزديك مورد 
نظارت قرار گیرد. سیدعباس صالحي وزير ارشاد سه گروه را به ترتیب 
براي نظارت بر مصلاي امام خمیني)ره(، محل دائمي نمايشگاه هاي 
بین المللي و شهرآفتاب مأمور مي كند تا در صورت نپذيرفتن شهرداري 
بتواند گزينه هاي ديگر را در اولويت قرار دهد. شنیده ها حاكي از آن 
است كه يك ماه پیش جلسه اي با حضور امیرمسعود شهرام نیا، محمد 
سلگي و مدير عامل بانك شهر مجري ش��هرآفتاب براي ارائه شروط 
برگزار شده است. در ادامه نیز وزارت ارشاد نامه اي به نجفي شهردار 
تهران ارسال مي كند تا نماينده شهرداري هم معرفي شود، اما با توجه 
به تغییرات در شهرداري احتمالاً اين نامه به صالحي امیري)معاونت 

 

فرهنگي- اجتماعي شهرداري تهران( كه مسئولیت فرهنگي شهرداري 
را پذيرفته  است ارجاع خواهد شد. بايد منتظر ماند و ديد صالحي كه در 
دوره مسئولیت او نمايشگاه به شهرآفتاب رفت، خواهان بازگرداندن 

تصمیم خود است يا باز هم نمايشگاه را شهرآفتاب نگه مي دارد.

نمايشگاه كتاب و ماجراي خانه به دوشي
از پاسخ شهرداری به وزارت ارشاد خبری نيست

    وحيد مهري
در نشست خبري هفتمين جايزه ادبي »يوسف«، برنامه ها 
و اهداف جشنواره و توضيحاتي درباره شركت كنندگان در 

اين دوره تشريح شد. 
حمیدرضا گرامي، رئیس سازمان ادبیات و تاريخ بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزش هاي دفاع مقدس روز گذشته در نشست خبري اختتامیه 
هفتمین جايزه ادبي»يوسف« كه در محل ساختمان ستاد مركزي 
راهیان نور برگزار شد، در سخناني با بیان اينكه تلاش مي كنیم با 
ساير دستگاه هاي ادبي كشور تاريخ حماسه دفاع مقدس را همگام 
با غني سازی فرهنگ كشور ترويج  دهیم و اين گنجینه عظیم را به 
نسل هاي آينده منتقل كنیم، گفت: هدف از برگزاري برنامه هايي 
همچون جايزه ادبي يوس��ف در حوزه دفاع مقدس صرفاً اجراي 
يك برنامه و تبلیغ نیست بلكه ما به دنبال تولید هستیم و فرهنگ 
ما بايد داراي يك ارزش افزوده باشد. در ادامه مسعود امیر خاني، 
دبیر علمي جشنواره ادبي يوس��ف در سخناني اظهار كرد: جايزه 
ادبي يوسف از س��ال 85 با هدف شناسايي استعدادها و كمك به 
خلق داس��تان هاي كوتاه دفاع مقدس در بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش هاي دفاع مقدس تشكیل شد. وي افزود: امسال نیز موضوع 
مدافعان حرم به اين جشنواره اضافه شده و تاكنون شش دوره اين 
جشنواره برگزار و كتاب برگزيدگان هر دوره چاپ شده است. اين 
جشنواره تأثیر بسزايي در شناسايي اس��تعدادها دارد و مختص 
غیر حرفه اي ها و نويسندگان تازه كار است كه استعداد هاي خود را 
شكوفا كنند. امیر خاني گفت: فراخوان دوره هفتم اين جشنواره از 
سال 95 آغاز شده و خرداد ماه امسال به پايان رسیده بود و حاصل 

آن ارسال هزار و 25 داستان كوتاه به دبیرخانه بود. پس از دريافت 
آثار سه مرحله داوري انجام شد و 355 اثر به مرحله دوم راه يافت 
و 53 اثر به عن��وان نامزد دريافت جايزه انتخاب ش��د و در نهايت 
گروهي متش��كل از هفت داور كار داوري آثار را انجام دادند و 20 
اثر برگزيده را انتخاب كردند. دبیر علمي جشنواره ادبي يوسف در 
خصوص شركت كنندگان اين دوره گفت: بیشترين شركت كننده 
در اين دوره متولدين دهه 60 بودند و از استان تهران بیشترين اثر 
به دبیرخانه رسیده كه تعداد آن 155 اثر است. همچنین استان 
خراسان رضوي 123 اثر و استان خوزستان 79 اثر به اين جشنواره 
ارسال كرده اند كه جزو سه استان داراي بیش��ترين آثار ارسالي 
بوده اند. وي ادامه داد:جايزه نفر اول 5 میلیون تومان به همراه لوح 
و تنديس جشنواره ، نفر دوم 4 میلیون تومان، نفر سوم 3 میلیون 
تومان ، نفر چهارم تا سیزدهم 1/5 میلیون تومان و نفر چهاردهم تا 
هفدهم يك میلیون تومان خواهد بود. مراسم اختتامیه نیز فردا از 

ساعت 15 الي 17 در تالار سوره حوزه هنري برگزار خواهد شد.

ارسال ۱۰۲۵ داستان كوتاه دفاع مقدس به دبيرخانه جايزه ادبي »يوسف« 

جايزه ادبي »يوسف« محل شكوفايي استعداد هاي نويسندگان است

   محمدصادق عابديني
عملي�ات پيچي�ده اطلاعات�ي س�پاه در 
متلاش�ي كردن ي�ك س�ايت مس�تهجن 
فارس�ي فعال در كان�ادا ك�ه در آن تصاوير 
و عكس ه�اي غير اخلاق�ي در داخ�ل ايران 
توليد و منتش�ر مي شد، دس�تمايه نگارش 
فيلمنام�ه اي ب�ا عنوان»كانادا دراي« ش�د؛ 
فيلمنامه اي كه قرار ب�ود داوود مراديان آن 
را كارگرداني كند، اما بعد از چند سال هنوز 
اين فيلمنامه ملتهب س�اخته نش�ده است. 
با انتش�ار خط داس�تاني فيلم »لاتاري« كه 
قرار اس�ت توسط محمدحس�ين مهدويان، 
ساخته ش�ود، تش�ابه هاي انكارناپذيري در 
خط داستاني دو فيلمنامه مشاهده مي شود. 
به همين منظور سراغ داوود مراديان رفتيم 
و از وي درباره سرنوشت فيلم »كانادا  دراي« 
و ش�باهتش ب�ا »لات�اري« پرس�يديم. 
چند س�ال پيش خبري منتش�ر شد 
با اين عن�وان كه فيلم »كان�ادا دراي« 
با محوريت عمليات س�ايبري س�پاه 
براي مقابله با س�ايت هاي مس�تهجن 
فارسي زبان ساخته مي ش�ود، درباره 
فيل�م و فيلمنامه اش بيش�تر توضيح 

دهيد.
فیلمنام��ه »كان��ادا دراي« بر اس��اس ديتاهاي 
اطلاعاتي نوشته شده بود كه در قلب ماجراي آن 
مقابله و زدن س��ايت هاي مستهجن توسط سپاه 
بود، در كنار آن نیز خرده داستان هايي گنجانده 
ش��ده بود كه همگي مربوط به عملیات سپاه در 

مبارزه با سايت هاي پورنوگرافي بودند. 
طرح كل�ي داس�تان »كان�ادا دراي« 

چيست؟
پدري كه استاد دانشگاه در شمال است از طريق 
سايت هاي مستهجن متوجه مي شود دخترش كه 
براي تحصیل به تهران آمده جذب گروه هاي فساد 
شده است. پدر از شمال به تهران مي آيد و درگیر 
فساد دخترش مي شود و در اين میان با لايه هاي 
فس��اد جنسي س��ايت هاي مس��تهجن روبه رو 
مي شود كه سپاه به دنبال عملیات علیه آنهاست. 
پدر دختر در اين میان با افرادي مواجه مي شود 
كه مانن��د دخترش دچار منجلاب س��ايت هاي 

غیر اخلاقي شده اند. 
اين خط داس�تاني ش�باهت زيادي به 
آنچه قرار اس�ت در »لاتاري« ساخته 

شود، دارد!

تم داس��تاني هر دو فیلمنامه ش��بیه هم است. در 
»لاتاري« گفته مي شود، دختري براي تحصیل از 
تهران به دوبي رفته است و پدرش متوجه فعالیت 
وي در سايت هاي مستهجن مي شود و براي پیدا 
كردن دخترش به دوبي مي رود. من فیلمنامه فیلم 
»لاتاري« را نخوانده ام، ممكن اس��ت تشابه هايي 
میان اي��ن دو فیلمنام��ه صرفاً به خاط��ر فضاي 
 ذهني مشابه بوده باش��د، البته خیلي ها فیلمنامه 
»كانادا  دراي« را خوانده اند. مي توانم بگويم كه هفت 
يا هشت تهیه كننده آن را خوانده و حتي دو، سه نفر 
از آنها براي ساخت فیلم پاي كار آمده اند. شايد از 
طريق آنها خط داستاني درز كرده باشد. نمي توانم 
در اين مورد با قطعیت صحبت كنم، چون چیزي از 

داستان فیلم آقاي مهدويان نمي دانم. 
»كان�ادا دراي« قرار بود در چه س�الي 

ساخته شود؟
سال 91 بود كه تقاضاي س��اخت فیلم را داديم و 
تا اواخر س��ال 92 هم پیگیري كرديم، آن زمان 
بودجه س��اخت فیلم 800 میلیون محاسبه شده 
بود، البته ماج��راي تقاضاي ما مرب��وط به دولت 
قبل بود و آقاي مهدي عظیم��ي معاون نظارت و 
ارزشیابي وقت سازمان سینمايي بر ساخت فیلم 
اصرار داشت، آقاي س��ید محمود رضوي هم پاي 
كار آمدند، اما در نهايت نشد. در اين دولت هم كه 
كلاً اتفاقي نیفتاده است. اگر در اينترنت جست وجو 
 كنید هنوز خبر درخواس��ت پروانه ساخت فیلم 

»كانادا دراي« موجود است. 
چه ش�د كه برادرتان، عباس مراديان 

نگارش فيلمنامه را بر عهده گرفت؟
عب��اس آخري��ن نف��ري بود ك��ه ب��راي نگارش 
فیلمنامه س��راغ وي رفتیم. ابتدا س��راغ چند تن 
از فیلمنامه نويس��ان شناخته ش��ده رفتیم. آنها 
مي گفتند نبايد اس��مي از كانادا، اتحاديه اروپا و 
مسئله غرب در فیلمنامه آورده شود و همه آنها بايد 
از فیلمنامه حذف شود. در كنار آن دستمزدهاي 
چندين میلیوني نیز در خواست كرده  بودند، اما در 
نهايت عباس مراديان آمد و فیلمنامه را نوشت كه 

واقعاً فیلمنامه خوب و انقلابي ای شده است. 
قضيه حضور كانادا و اتحاديه اروپا در 

فيلمنامه »كانادا دراي« چيست؟
فیلمنامه قرار بود بر اس��اس اطلاعات مستندي 
كه سپاه به ما داده بود، نگاش��ته  شود. آن سايت 
مستهجن كه متلاشي شد و اعضايش توسط سپاه 
بازداشت ش��دند، در كانادا قرار داشت و از سوي 
اتحاديه اروپا حمايت مي شد. غربي ها از اين سايت 

پشتیباني كاملي مي كردند. 
چ�ه اتفاقي افتاد ك�ه »كان�ادا دراي« 

ساخته نشد؟
ساخت اين فیلم از سوي بخش دولتي غیر ممكن 
است. بسیاري از تهیه كننده هاي بخش خصوصي 
نیز از ترس اينكه فیلم ممكن بود به خاطر پرداختن 
به مسئله س��ايت هاي مس��تهجن دچار ممیزي 
يا توقیف شود، از همكاري س��ر باز زدند. بودجه 
فیلم قرار بود از طريق يك نهاد پرداخت شود. آنها 
گفتند كه بودجه را در اختیار مؤسسه شهید آويني 
قرار مي دهند. مؤسسه فكر مي كرد فیلمنامه نیز 
به آنها سپرده مي ش��ود و با كارگردانان ديگري از 
جمله آقاي صباغ زاده براي ساخت فیلم صحبت 
كرد. من حتي قبول كردم به عن��وان كارگردان 
دوم در كار باشم و با فرزاد مؤتمن براي كارگرداني 
صحبت كردم، اما در نهايت مؤسسه آويني هم با ما 

به تفاهم نرسید و ما كار را خوابانديم. 
فيلمنامه موضوع خاصي دارد، ش�ايد 
همين خط قرم�زي بودن باعث ش�د 

كسي پاي كار نيايد!
فیلمنامه به شدت انقلابي است و مي توانم ادعا كنم 
يكي از بهترين فیلمنامه هايي است كه تا به حال 
نگاشته شده اس��ت. خیلي ها سؤال مي كردند كه 
چطور مي خواهید صحنه هاي اروتیك را در فیلم 
بسازيد؟ چون بخشي از فیلم درباره اين است كه 
آن دختر دانشجو در اينترنت ويدئوي زنده پورن 
از خودش منتش��ر مي كند، من به آنها اطمینان 
مي دادم كه اين فیلمنامه قرار است زير نظر عده اي 
آدم خاص ساخته شود، ما به آنها قول داده بوديم 
بر اس��اس نظر آنها فیلم را بسازيم و اصولاً فیلمي 
كه از س��وي يك نهاد حمايت مي ش��ود، چیزي 
نیست كه در آن مورد ممیزي وجود داشته باشد. 
قصه فیلم ملتهب است، اما قرار نیست چیزي كه 
ساخته  مي شود، غیر اخلاقي باشد. محمد قهرماني 
كه قرار بود تهیه كننده فیلم باشد، يكي از بهترين 
و پاك ترين تهیه كننده هاي سینماس��ت و هرگز 
فیلمي كه او آن را تهیه كرده باشد، فیلمي نیست 

كه به ضرر نظام باشد. 
هنوز هم به دنبال ساخت »كانادا دراي« 

هستيد؟
خیلي. هر كسي از دوست و دشمن اين فیلمنامه 
را خوانده گفته است كه فیلمنامه خیلي قوي ای 
است. امیدوارم شرايط ساخت فیلم فراهم شود. 
به نظرم موض��وع فیلم هرچه مي گذرد، بیش��تر 
در جامعه ديده  مي ش��ود. آن زمان يك س��ايت 
مستهجن بود و اكنون چندين كانال در شبكه هاي 
اجتماعي و صفحات اينس��تاگرام وجود دارد كه 
همان محتواي غیر اخلاقي را ارائه مي دهند. ما آن 
زمان به ارائه ويدئو هاي لايو غیر اخلاقي اشاره كرده 
بوديم؛ چیزي كه اكنون در لايو هاي اينستاگرام 
مشاهده مي كنیم، حتي معتقدم اگر آن زمان فیلم 
»كانادا دراي« ساخته مي شد، امروز ديگر نیازي 
به س��اخت »لاتاري« نبود و آقاي مهدويان براي 
ساخت فیلمش س��راغ موضوع ديگري مي رفت. 
در جريان روش��نفكري اگر يك فیلم كوتاه خوب 
ساخته شود، همه جريان پشت كارگردان مي آيند 
و از وي مي خواهن��د آن فیلم را ب��ه فیلمي بلند 
تبديل كند، اما در اين طرف حتي برخي  به دنبال 
اين هستند كه فیلمنامه هايي مانند »كانادا دراي« 

اصلًا ساخته نشود.

»عرفان هاي نوظهور« در شبكه 4 
برنام�ه تلويزيون�ي »گس�تره ش�ريعت« در س�ه قس�مت 
مي پ�ردازد.  نوظه�ور«  »عرفان ه�اي  بررس�ي  ب�ه 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي ش��بكه 4 سیما، سري 
جديد »گس��تره ش��ريعت« كه از منظري نو و متفاوت به مباحث 
فكري، فلسفي، كلامي، عرفاني، فرهنگي مي پردازد، از دوم آذر ماه 
در سه برنامه به بررسي عرفان هاي نوظهور مي پردازد. حجت الاسلام 
دكتر يدالله يزدان پناه، دكتر يحیي يثربي و آيت الله حسن رمضاني 
سه كارشناسي هستند كه در اين برنامه راجع به معنويت، عرفان و 
دين به بحث و تبادل نظر مي پردازند. پخش سري جديد اين برنامه 
با اجراي دكتر قاسم پورحسن از 20 مهر ماه آغاز شده است و تلاش 
مي كند به مهم ترين و اساس��ي ترين مس��ائل چالش برانگیز حوزه 
علوم انساني با حضور اساتید برجسته و صاحبنظر حوزه و دانشگاه 
بپردازد. برنامه »گستره ش��ريعت« در 52 قسمت 60 دقیقه اي به 
تهیه كنندگي دكتر پرويز فارسیجاني به صورت هفتگي پنج شنبه ها 
ساعت 19 از شبكه 4 سیما پخش و جمعه ها ساعت 15 و شنبه ها 

ساعت 9 بامداد بازپخش مي شود.

    تلویزیون

 گفت و گوي »جوان« با كارگردان فيلمي كه قرار است 
داستان متلاشي شدن سايت مستهجن اينترنتي را روايت كند  

تهيهكنندههااز»كانادادراي«ميترسند

 شبكه نسيم، بازار خنده تلويزيون را
گرم مي كند

ب��ا وج��ود اينك��ه در روند س��اخت 
»دورهمي« شنیده مي شد اين برنامه 
كنار گذاشته خواهد شد، اما اين اتفاق 
آنطور كه مدنظ��ر مديران تلويزيون 
بود، رخ نداد و مه��ران مديري براي 
شبكه نسیم برنامه مي سازد. مهران 
مديري براي ش��بكه نسیم كماكان 
برنامه سازي مي كند و اين روزها س��ري جديد برنامه تلويزيوني 

»دورهمي« در حال تدارك فراخوان تماشاگر است. 
مهران مديري در جلس��ه اي با حضور در ش��بكه 3 در ديدار با مدير 
شبكه تمهیداتي در خصوص همكاري با اين شبكه و ساخت برنامه اي 
با مختصات »دورهمي« براي شبكه 3 انديشیده و شنیده مي شود 
حتي در اين مسیر اسپانسر هاي لازم نیز اعلام آمادگي كرده بودند، 
اما مديران سازمان بهتر ديدند برند موفق »دورهمي« البته با اجراي 
مهران مديري كماكان روي آنتن شبكه نس��یم باشد. جالب اينكه 
رامبد جوان نیز اهالي گروهش را جمع و جور كرده تا »خندوانه« ي 
ويژه نوروز نیز كم كم از فاز پیش تولید به مرحله تولید برسد. شنیده 
مي شود رامبد جوان نیز بعد از ساخت فیلم سینمايي اش »خندوانه« 
را روانه آنتن شبكه نسیم خواهد كرد تا با حضور اكبر عبدي، مهران 
مديري و رامبد جوان،كماكان ش��بكه نس��یم جور اوضاع و احوال 

نابسامان طنازي تلويزيون را به دوش بكشد. 
      

زندگي شهيد »حسن باقري« فيلم مي شود
رئیس سازمان سینمايي دفاع مقدس 
و موزه انقلاب اسلامي از تولید سريال 
30 قسمتي شهید »صیاد شیرازي« و 
فیلم سینمايي سرلشكر شهید »حسن 
باقري« خبر داد. علي اصغر جعفري از 
مديران فرهنگي كش��ور است كه در 
حوزه هاي مختل��ف مديريتي همواره 
نگاهي خلاقانه، جسور و متعهد به ارزش ها را پي گرفته است. جعفري 
گفت:مراحل تولید فیلم ها شروع شده است، يكي سريال شهید صیاد 
است كه شما به آن اشاره كرديد، اين سريال يك كار مشتركي است 
بین ما و معاونت سیماي رسانه ملي و در 30 قسمت تولید خواهد شد. 
كار ديگري كه در حال انجام است، فیلم سینمايي سرلشكر شهید 
حسن باقري است كه تفاهم لازم براي تولید آن انجام شده است. اين 
اثر هم كار مش��ترك ما با بنیاد سینمايي فارابي اس��ت و ان شاءالله 

جزئیات بیشتر آن را در زمان مناسب اعلام خواهیم كرد.
      

تغيير پياپي مديريت به جشنواره آسيب مي زند
مدير فیلمبرداري فیلم س��ینمايي 
»نفس« معتقد اس��ت كه هركدام از 
بخش ه��اي فیلم از اهمی��ت زيادي 
برخوردار است، بنابراين در جشنواره 
فیلم فجر بايد مورد توجه قرار گیرد. 
ساعد نیك ذات درباره جشنواره فیلم 
فج��ر گف��ت: م��ا در كش��ورمان دو 
جشنواره ملي و بین الملل برگزار مي كنیم كه جشنواره ملي برآيندی 
از فعالیت همه اركان سینماست. سال ها پیش يكي از دوستان بخش 
جوايز فني را به پیروي از جشنواره فیلم كن از جشنواره فجر حذف 
كرد. بايد توجه داش��ته باش��یم كه هر كدام از جشنواره ها قوانین 
مختص خود را دارند و به هیچ وجه نبايد جش��نواره ملي فجر را با 
جشنواره هاي خارجي مقايسه كنیم. وي ادامه داد: در سینماي ملي 
بايد تمام اركان مورد توجه قرار گیرند، زيرا در آن بحث تش��ويق 
مطرح است و همه دوستاني كه كار مي كنند، دوست دارند مورد 
توجه قرار گیرند و زماني كه در گمانه زني ها بحث حذف جوايز بخش 

فني مطرح شد، اعتراضاتي به همراه داشت.

حكمت ۲۰۰

هنگامى ك��ه جنايت��كاری را به همراه 

جمع��ى از اوب��اش خدمت ام��ام )ع( 

آوردند، امام)ع(فرمود: خوشامد مباد بر 

چهره هايى كه جز هنگام »حوادث بد« 

ديده نمى شوند. 

    دیده بان

امريكا ايرانياني را كه بدون پرداخت شارژ 
فيلم دانلود مي كنند، معرفي مي كند! 

وزارت دادگستري امريكا مي خواهد نام ايرانياني را كه بدون پرداختن شارژ، 
سريال و فيلم دانلود مي كنند اعلام كند. 

روزنامه واشنگتن پست، روز دوشنبه گزارش داد: وزارت دادگستري امريكا در صدد 
اعلام اسامي افرادي در ايران است كه به اتهام شكستن قفل )رمز گشايي( كانال هاي 
كد  دار تلويزيوني كابلي امريكا توانسته اند بدون پرداخت شارژ ماهانه، فیلم دانلود 
كنند. دادستان هاي بخش امنیت ملي در وزارت دادگس��تري امريكا ماه گذشته 
گفتند از آنها خواسته شده است تحقیقات قضايي در مورد اتهام رمز گشايي مجرمانه 

علیه اتباع ايراني به عمل بیاورند و نام آنها را به اطلاع عموم برسانند. 
آنها گفتند: صاحبان تلويزيون هاي كابلي در امريكا براي تعقیب قضايي افرادي كه 
اين جرم را مرتكب شده اند، به دادگاه هاي امريكا ش��كايت كرده اند، اما مقام هاي 
وزارت دادگس��تري امريكا ب��ا توجه به اينكه دول��ت ترامپ علاقه من��د به اعمال 
تحريم هاي جديد اقتصادي علیه ايران اس��ت، از مطرح ش��دن اين شكايت ها در 
مطبوعات خودداري مي كنند تا نمايندگان كنگره امريكا به استناد آنها براي اعمال 
تحريم هاي جديد تحت فش��ار قرار نگیرند. به گزارش »ايرنا« ب��ه نقل از روزنامه 
واشنگتن پست، نیروي انتظامي امريكا نسبت به علني شدن شكايت ها علیه ايرانیان 
ابراز نگراني مي كند و ترجیح مي دهد آنها را به صورت مهر و موم ش��ده نگه دارد تا 
اينكه بتواند اينگونه افراد را هنگامي كه از ايران خارج مي شوند، مورد بازجويي قرار 
دهد. واشنگتن پست نوشت: سخنگوي وزارت دادگستري امريكا از دادن توضیح در 
اين مورد خودداري كرد. به موجب يكي از پرونده ها، يك كانال تلويزيوني كابلي ادعا 
كرده است قفل الكترونیكي آن در ماه جولاي و آگوست رمز گشايي شده و هكرها 

اطلاعات اين كانال تلويزيوني را كه 1/5 ترابايت بود، به سرقت بردند.

    خبر

   محمد  صادقي
مستند »قائم مقام« مستند پرتره اي از زندگي آيت الله 
حس�نعلي منتظري، قائم مقام رهبري در دهه 6۰ است. 
آيت الله منتظري يكي از بح�ث برانگيز ترين چهره هاي 
سياسي انقلاب اس�لامي اس�ت كه زندگي سياسي اش 
دچار نوس�انات زيادي شد. س�يدمحمدرضا صدري نيا، 
مستندس�از جوان كشورمان كه بيش�تر با توليد برنامه 
»دكتر س�لام« ش�ناخته مي ش�ود، با س�اخت مستند 
»قائم مقام« سراغ زندگي آيت الله منتظري رفته است. 
وي در گفت و گ�و با »ج�وان« مي گويد زندگ�ي آيت الله 
منتظري را بدون سانس�ور بيان كرده است. گفت و گوي 
»جوان« ب�ا اي�ن مستند س�از را در ادام�ه مي خوانيد. 
قبل از پرداختن به مستند »قائم مقام« به دليل 
اينكه بيشتر به خاطر توليد برنامه »دكتر سلام« 
شناخته مي شويد، براي خوانندگان »جوان« از 
مستندهايي كه پيش از اين ساخته ايد، بگوييد. 
تقريباً از س��ال 90 به بعد وارد كار تولید مس��تند شده ام و 
مس��تند هاي مختلفي از جمله »جزيره فارس��ي«، »چشم 
در مقابل چشم«، »گام نهايي«، » بحران خاموش«، »عین 

واقعیت« و در آخر مستند»قائم مقام« را كار كرده ام. 
چرا از ميان موضوعات مختلفي كه مي شد سوژه 
ساخت مس�تند باشد، س�راغ توليد مستندي 

درباره آيت الله منتظري رفتيد؟
در تاريخ انقلاب اس��لامي مقاط��ع مهمي وج��ود دارد كه 
درباره شان خیلي سؤال مطرح مي ش��ود، اما هیچ وقت كار 
جامعي درباره آنها س��اخته  نش��ده  اس��ت. زندگي آيت الله 
منتظري به دلیل فراز و فرود هايي كه داش��ته اس��ت، يكي 
از موارد مهمي بود كه مغفول مان��ده  بود و هیچ كار خوب و 
غیرجانبدارانه اي درباره وي و اتفاقات زندگي اش تولید نشده  
بود. به خص��وص درباره اينكه آيت الله منتظ��ري قائم مقام 
رهبري بودند و شايد مهم ترين بخش از زندگي وي كه باعث 
تغییر سرنوشت كشور و انتخاب رهبري شد، درباره عزل وي 
از قائم مقامي بود. اين دغدغه ها باعث ش��د تا سراغ ساخت 
مستند درباره زندگي آيت الله منتظري برويم. تلاشمان اين 
بوده كه مس��تندي بدون سانس��ور و با در نظر گرفتن همه 
نظرات موجود درب��اره آيت الله منتظري بس��ازيم. به نظرم 
كارهاي قبلي همگي در روايت زندگي اين شخصیت دچار 

سانسور شده  است و همه وقايع را نگفته اند. 

مراحل تحقي�ق و پژوهش و تولي�د كار چقدر به 
طول انجاميد؟

كل فرايند تولید حدود 2/5 سال به طول انجامید و شايد دلیل 
طولاني ش��دن اين فرايند، پژوهش هايي بود كه انجام شد، با 
آنكه آقاي فرج اللهي مسئولیت پژوهش را بر عهده داشتند و 
خودشان سال ها در اين حوزه كار كرده اند و جزو كارشناسان 
محسوب مي شوند، به دلیل بحث برانگیز بودن موضوع، فرايند 
پژوهش حتي تا روزهاي تولید نیز ادامه داشت. از طرف ديگر 
مصاحبه ها هم زمانگیر بود، زيرا بس��یاري از شخصیت هاي 
سیاسي كه در آن زمان حضور و نقش آفريني داشتند يا راضي 

به مصاحبه نمي شدند يا خیلي سخت مصاحبه مي كردند. 
چه تعداد مصاحبه اختصاصي براي اين مس�تند 

انجام شده  است؟
مصاحبه هاي اختصاصي با آقاي��ان احمد منتظري، آيت الله 
ري ش��هري، عمادالدي��ن باق��ي، حجت الاس��لام اژه اي، 
حجت الاسلام رازيني، آيت الله گرامي و عزت شاهي بود، باقي 
مصاحبه ها را هم از آرشیو هاي موجود و كتاب هاي خاطرات 

منتشر  شده استخراج كرديم. 
به خاطر موضوع و شخصيتي كه انتخاب كرده ايد، 

مشكلي براي اكران مستند پيش نيامده است؟
نه مستند از بابت اكران مشكلي نداشته  است و براي جمعه 
پیش رو مراس��م افتتاحیه در س��الن حوزه هن��ري برگزار 
مي ش��ود و با توجه به اس��تقبال خوب و رزرو بلیت ها، روز 
شنبه را هم براي ادامه رونمايي اضافه كرديم و اكنون كه با 
شما صحبت مي كنم، روز شنبه هم در حال تكمیل ظرفیت 
است و احتمالاً روز يك شنبه هم به مراسم رونمايي اضافه 
خواهد ش��د. بعد از آن هم از روز هفت��م آذرماه اكران هاي 

دانشگاهي آغاز مي شود.

گفت و گوي »جوان« با كارگردان مستند »قائم مقام«

 صدري نيا: زندگي آيت الله منتظري را 
بدون سانسور به تصوير كشيده ايم


